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دادستان کل کشور :  
اظهارنظر درباره

حادثه معدن طبس ممنوع
با توجه به حادثه معدن طبس گفت: »باید منتظر نتیجه و 
فردی  هیچ  زمان  آن  تا  باشیم،  بازپرس  قضایی  اظهارنظر 
مجاز به اظهارنظر نیست؛ چون تخصص این کار را نداریم.«

گفت:  معدن طبس  حادثه  به  توجه  با  دادستان کل کشور 
»باید منتظر نتیجه و اظهارنظر قضایی بازپرس باشیم، تا آن 
زمان هیچ فردی مجاز به اظهارنظر نیست؛ چون تخصص 

این کار را نداریم.«
آخرین  بررسی  جلسه  حاشیه  در  موحدی آزاد  محمدکاظم 
با  که  طبس  معدنجو  سنگ  زغال  معدن  حادثه  وضعیت 
برگزار شد،  جنوبی  خراسان  دادگستری  در  استاندار  حضور 
افزود: بلافاصله پس از وقوع حادثه از رئیس کل دادگستری 
و  تعیین  ویژه  بازپرس  خواستیم  استان  مرکز  دادستان  و 

اقدامات قضایی آغاز شود.
آوری  جمع  را  مدارک  و  اسناد  ویژه،  بازپرس  گفت:  وی 
می کند و بخش هایی که نیاز به نظر کارشناسی است ارجاع 
می دهد لذا باید منتظر نتیجه و اظهار نظر قضایی بازپرس 
زمان هیچ  آن  تا  کرد:  تصریح  دادستان کل کشور  باشیم. 
کار  این  نیست، چون تخصص  نظر  اظهار  به  فردی مجاز 
بازپرس هم بر اساس نظرات کارشناسان نظر  را نداریم و 

قضایی خواهد داد.
وی افزود: تأکید کردیم رسیدگی به پرونده معدن طبس با 
دقت تسریع شود و اقدامات حمایتی از خانواده فوت شدگان 
و مصدومان نیز با پیگیری مدیران اجرایی و قضایی انجام 

شده است.
 موحدی آزاد گفت: بخشی از مبالغ، پرداخت شده و بخش 
دیگری را قول دادند به زودی و قبل از صدور رأی قطعی از 

سوی شرکت بیمه پرداخت شود.
صورت  به  تومان  میلیون   ۲۰۰ مبلغ  اینکه  بیان  با  وی   
و  واریز  دادگستری  امانی  حساب  به  بلاعوض  و  حمایتی 
داشت:  اظهار  شده،  پرداخت  خانواده ها  به  آن  از  بخشی 
تا  دارد  قانونی  مراحل  طی  به  نیاز  مبلغ  این  از  بخشی 

مشخص گردد به چه کسی پرداخت شود.
 دادستان کل کشور گفت: رئیس کل دادگستری پیگیری 
کرده که مستمری این افراد هم برقرار شود و دیه نیز قبل از 
صدور رأی به افراد فوت شده و صدمه دیده پرداخت گردد.

پیدا  اطلاع  که  حادثه  شب  نیمه  همان  کرد:  اضافه  وی   
و  استان  مرکز  دادستان  و  دادگستری،  کل  رئیس  کردیم، 
سایر مسئولان در محل حضور پیدا کردند و مدیریت خوبی 

از جهات مختلف انجام شد.
در رسیدگی  خانواده ها  به همکاری  اشاره  با  آزاد   موحدی 
ادارات ذیربط که  از همه مسئولان و  این حادثه گفت:  به 
برای نجات محبوس شدگان و خارج کردن فوتی ها تلاش 

کردند، تشکر می کنیم.
جلسه  این  در  نیز  جنوبی  خراسان  استاندار  قناعت  جواد   
معادن  مشکلات  مهم ترین  از  یکی  اینکه  به  اشاره  با 
خاطرنشان  است،  نبودن  مکانیزه  طبس،  سنگ  زغال 
طرف  از  باید  سنگ  زغال  معادن  صاحبان  مطالبات  کرد: 
با  معادن  این  تا  پرداخت شود  به موقع  بزرگ  شرکت های 

مشکلات مالی مواجه نشوند.
معادن زغال سنگ سنتی طبس باید مکانیزه شوند

احمد آریافر، رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان 
جنوبی نیز مانیتورینگ در تونل های معادن زغال سنگ را در 
پیشگیری و کاهش حادثه مؤثر عنوان کرد و گفت: سنسور 
و مانیتور را می توان در فضای مکانیزه اعمال کرد بنابراین 

نیاز است معادن زغال سنگ سنتی طبس مکانیزه شوند.
اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون،  مدیرکل  اشرفی،  غلامرضا   
خراسان جنوبی نیز در این جلسه گفت: بازرسان ما از معدن 
سبب  که  مواردی  اما  داشته اند،  بازدید  طبس  معدنجوی 

حادثه شده، در گزارش های بازرس نیامده است.
حقوق جان باختگان تا ۲۲ مهر پرداخت می شود

رئیس کل دادگستری خراسان جنوبی نیز افزود: اظهارنظر 
نهایی درباره حادثه معدنجوی طبس با دستگاه قضا است 
زمینه  این  در  نهادی  و  سازمان  هیچ  می کنیم  خواهش  و 
اظهار نظر نکند تا ما بتوانیم با کمک تیم های کارشناسی 

به نتیجه برسیم.
 عبداللهی با اشاره به اینکه تا ۱۲ مهر احکام مستمری جان 
باختگان آماده شده و لیست برای ارزیابی به تأمین اجتماعی 
تهران ارسال می شود گفت: در صورتی که موارد کامل باشد 

حقوق جان باختگان تا ۲۲ مهر پرداخت می شود.

رئیس شورای عالی انقلاب فرهنگی :
پزشکیان برای بازنگری سهمیه های 

کنکور ضرب الاجل تعیین کرد
ضرب الاجل  در  فرهنگی  انقلاب  شورای عالی  رئیس 
سهمیه های  ساماندهی  و  بازنگری  به  نسبت  سه ماهه ای 

کنکور دستور صادر کرد.
ملی  سازمان  علوم،  وزارت  به  خطاب  که  دستور  این  در 
سنجش، وزارت بهداشت، دانشگاه آزاد اسلامی، کمیسیون 
آموزش و تحقیقات مجلس شورای اسلامی و شورای عالی 

انقلاب فرهنگی است، آمده است:
»ماده واحده الزام بازنگری و اصلاح سهمیه های سنجش و 
پذیرش دانشجو به تفکیک استانی که در جلسه ۹۰۹ مورخ 
تصویب  به  فرهنگی  انقلاب  عالی  شورای   ۱٤۰٣/۰٦/۲۰

رسیده است؛ به شرح ذیل برای اجرا ابلاغ می گردد.
موظف  فناوری  و  تحقیقات  علوم،  وزارت   - واحده  ماده 
ملی  سازمان  با همکاری  ماه   ٣ مدت  است ظرف  حداکثر 
بهداشت  وزارت  کشور  آموزش  نظام  ارزشیابی  و  سنجش 
درمان و آموزش پزشکی دانشگاه آزاد اسلامی و کمیسیون 
به  نسبت  اسلامی  شورای  مجلس  تحقیقات  و  آموزش 
دانشجو  پذیرش  و  سنجش  سهمیه های  تمامی  بازنگری 
تصویب  جهت  را  سهمیه ها  استانی  تفکیک  طرح  و  اقدام 
شورای عالی انقلاب فرهنگی و اجرا از سال ۱٤۰٥، به ستاد 

علم و فناوری دبیرخانه این شورا پیشنهاد نماید.«

نگاه روز

کنشگر حق اینترنت :

ذینفعان فیلترینگ در لایه های 
کارشناسی به دولت دروغ می گویند

حامد بیدی می گوید که ذینفعان فیلترینگ در لایه های 
کارشناسی به دولت دروغ می گویند. او بر این باور است 
که دولت اکنون باید به حرف متخصصان دلسوز رسیده 
باشد که فیلترینگ نه تنها راه حل نیست بلکه اصلًا از 

نظر فنی امکان پذیر نیست.
و  پلتفرم کارزار  بنیان گذار  بیدی  تینا مزدکی: حامد 
»کافه خبر« خبرآنلاین  اینترنت، مهمان  کنشگر حق 
عدم  یا  موفقیت  که  موضوع  این  بیان  با  او  بود. 
موفقیت کارزارها معیار و شاخص ارزیابی آن ها نیست 
و گفت:»کارزارها صدای مردم هستند. فارغ از اینکه 
از  که  صدایی  نه،  یا  شود  نتیجه  به  منجر  صدا  این 
تأثیرگذاری  می تواند  اوقات  گاهی  برمی آید  مردم 
بسیار بالایی داشته باشد، گاهی اوقات ممکن است 
چیزی را به تعویق بیندازد و گاهی اوقات نیز ممکن 

است اثرگذاری داشته باشد.«
با اشاره به طرح صیانت گفت:» در سال  حامد بیدی 
آمد، کارزاری شکل  به وجود  1400 که طرح صیانت 
گرفت که امروز پر امضاترین کارزار پلتفرم کارزار است. 
این کارزار تاکنون بیش از یک میلیون امضا گرفته است 
پیش  مجلس  در  را  صیانت  طرح  که  افرادی  برای  و 
می بردند پیام واضحی داشت.« او در ادامه با اشاره به 
موضوع اینترنت طبقاتی گفت:» اینترنت طبقاتی از آن 
دست طرح هایی است که برای مسئولین مطلوب است 
تا به کمک این طرح، به نوعی صدای بخش نخبگانی 
جامعه را ساکت کنند و به اساتید دانشگاه، خبرنگاران، 
برنامه نویسان اینترنت بدون فیلتر بدهند تا ساکت شوند 
و باقی مردم از اینترنت فیلتر شده استفاده کنند. این 
آن  با  مواجه شد،  مخالفت ها  با  بارها  و  هم بارها  طرح 
مقابله شد و اگر اکنون اتفاق افتاده است، بسیار محدود 

و موردی است.«
این کنشگر حق اینترنت بر این باور است که همین 
کنش ها هیچ اثری هم که نداشته باشد، حداقل اثر 
آن آگاهی بخشی است. به کمک این مطالبات مردم 
متوجه می شوند که حقوقی دارند و این حقوق زیرپا 
گذاشته می شود. این آگاهی بخشی ها جنبه ارزشمند 

کنشگری و کارزارهای مردمی را نشان می دهد.
در  کلی  گفت:»سیاست گذاری های  کارشناس  این   
حوزه حکمرانی اینترنت یا به اصطلاح دولت حکمرانی 
پیش در  از مدت ها  که  فضای مجازی، چیزی است 
بالادستی  نهادهای  و  مجازی  فضای  عالی  شورای 
دولت ها  که  اسنادی  است.  طراحی شده  و  مصوب 
است؛  مشخص  بروند،  پیش  آن  طبق  موظف اند 
نگاه  آن قدر  که  است  به مصوباتی  مربوط  اسناد هم 
آن ها محدود و امنیتی است اجراشدن آن ها به جایی 
از  ما  بهره مندی  عدم  و  اینترنت  کامل  قطع  جز 
فناوری های روز جهانی منجر نمی شود. در این میان 
و شناخت  تصمیم سازی  به  ارتباطات می تواند  وزیر 

بهتر وضعیت موجود کمک کند.
دولت ها  چرا  که  سال  این  به  پاسخ  در  بیدی  حامد 
لایه های  در  گفت:»  بودند  کردن  فیلتر  دنبال 
پاسخ  و  می شود  گفته  دروغ  دولت ها  به  کارشناسی 
که  ذینفعانی  است.  راحتی  همین  به  سوال  این 
نرم افزارها،  هستند؛  فیلترینگ  دست اندرکاران 
ایجاد  را  فیلترینگ  زیرساخت های  و  سخت افزارها 
غیرمستقیم  مالی،  ذینفعان  همین طور  می کنند. 
ادامه  در  نفعشان  که  دارد  وجود  فضا  این  در   ... و 
می بینیم  تقریباً  ما  بنابراین،  است.  سیاست  همین 
و  آقای خاتمی  دولت  از  گذشته  بیست سال  در  که 
این  همواره  جدید  دولت  تا  گرفته  احمدی نژاد  آقای 
سیاست ها بوده است. فیلترینگ صورت می گرفت و 
مردم باز با فنّاوری جدید فیلترینگ را دور می زدند، 
باز سیستم فیلترینگ مدرن تر میاورند، باز فناورها و 
کنشگران آن را دور می زنند. این بازی موش و گربه 
است.  نداده  جواب  گذشته  سال  بیست  در  حداقل 
و  متخصصان  پیش  سال ها  که  حرفی  به  باید  حال 
نه تنها  فیلترینگ  باشند؛  رسیده  دلسوزان می گفتند 
امکان پذیر  فنی  ازنظر  اصلًا  بلکه  نیست  راه حل 
حرف  کارشناسی  فضای  در  شاید  اکنون  نیست. 
اینکه  به  توجه  با  بگوید  کسی  و  شود  زده  جدیدی 
فیلترینگ پاسخگو نیست، حرف بزنیم و در مورد آن 
چنین  جدید  دولت  در  می کنم  فکر  من  کنیم.  فکر 
پارادایمی مطرح می شود، حداقل علائم این را نشان 
موضوعات  به  نه  یا  باشد  موفق  آیا  اینکه  می دهد. 
زیادی وابسته است اما قطعاً مجموعه دولت می تواند 

در آن مؤثر باشد.«

وکیل دادگستری :

قوه قضائیه به پرونده تخلف گسترده ایران 
خودرو ورود می کند

خودرو  ایران  شرکت  گفت:  دادگستری،  وکیل  یک 
مرتکب تخلف گسترده شده و حقوق مردم را تضییع 

کرده است بنابراین دادستانی مکلف به ورود است.
 ۶0 حدود  سامانه  دستکاری  با  ایران خودرو  شرکت 
هزار مشتری سورن پلاس و تغییر کد این محصول در 
سامانه، به جای تحویل خودرو با موتور EF۷، در حال 

تحویل سورن پلاس با موتور XU۷P است.
 ۶0 حدود  سامانه  دستکاری  با  ایران خودرو  شرکت 
هزار مشتری سورن پلاس و تغییر کد این محصول در 
سامانه، به جای تحویل خودرو با موتور EF۷، در حال 
اقدامی  است.   XU۷P موتور  با  سورن پلاس  تحویل 
که به زعم کارشناسان فنی و حقوقی تخلف به شمار 
می رود. تخلفی که در فضای رسانه ای و افکار عمومی 
شورای  مجلس  واکنش  با  و  داشته  وسیعی  انعکاس 

اسلامی و شورای رقابت هم مواجه شده است.

نماینده مردم شادگان در گفت وگو با روزنامه نسیم خوزستان :دریچه

مردم خواهان پاسخ کوبنده به 
گستاخی های رژیم کودک کش اسرائیل هستند

فاجعه ای که با معدل ۱۰.۹۸ دانش آموزان آشکار شد ؛

وضعیت فاجعه بار سطح و کیفیت آموزش در مدارس سراسر کشور

عضو کمیسیون اجتماعی مجلس :

پیشنهاد ما توزیع سبد کالای ۵ میلیونی بین کارگران است

رئیس سازمان نظام پزشکی :

شیب مهاجرت پزشکان صعودی است

هاشم خنفری در گفت وگو با خبرنگار روزنامه 
تعزیت  و  تسلیت  ضمن  خوزستان  نسیم 
شهادت رهبر شجاع و مجاهد نهضت مقاومت 
وحشیانه  حملات  داشت:  اظهار  الله  حزب 
رژیم  این  از  رژیم صهیونسیتی و کسانی که 
می کنیم.  محکوم  شدت  به  را  می کنند  دفاع 
افتاد  لبنان  جنوب  در  که  اتفاقی  افزود:  وی 
در  معکوسی  شمارش  و  عطفی  نقطه  قطعا 
وقت  هر  زیرا  است.  اسرائیل  نابودی  جهت 
نیز  مقاومت  محور  می شوید،  شهید  قهرمانی 
با شدت بیشتری به مجاهدت ادامه می دهند. 
عضو کمیسیون آموزش مجلس گفت: محور 
دلیل  به  و  می کنند  مبارزه  مصمم تر  مقاومت 
غضبی که دارند موجب مجاهدت و ایستادگی 
بیشتر می شود. خنفری با اشاره به اینکه رژیم 

صهیونسیتی در باتلاقی گیر افتاده است، تاکید 
کرد: حرکت های اخیر اسرائیل فرار روبه جلو 
بوده و راهی جز این را ندارد؛ اسرائیل، حزب 
مردم  نماینده  می شود.  تلقی  خورده  شکست 
که  افرادی  متاسفانه  کرد:  عنوان  شادگان 
قدس  و  فلسطین  آزادی  برای  شدند  شهید 
اسرائیل خبیث تلاش های  شریف و شکست 
مردم  و  ایران  کشور  مطمئنا  کردند.  زیادی 
گستاخی های  برابر  در  کوبنده  پاسخ  خواهان 
رژیم کودک کش اسرائیل هستند. به گزارش 
در  خنفری  هاشم  خوزستان،  نسیم  روزنامه 
پایان تصریح کرد: دیر یا زود اسرائیل پاسخی 
به دور از ذهن و بسیار سنگین دریافت خواهد 

کرد که بیش تر از وعده صادق خواهد بود.

میانگین معدل دانش آموزان در خرداد ۱٤۰٣ در مجموع سه 
 ،۱۰.۹۸ دوازدهم  پایه  در  انسانی  و  تجربی  ریاضی،  رشته 
پایه یازدهم ۱۰.٦۲ و پایه دهم ۱۱.٥۹ است که حکایت از 
وضعیت فاجعه بار سطح و کیفیت آموزش در مدارس سراسر 

کشورمان است.
از شاخص ها  یکی  عنوان  به  نهایی  امتحانات  نمرات  نتایج 
کشور  پرورش  و  آموزش  کیفیت  و  عملکرد  بررسی  برای 
امتحانات  در  دانش آموزان  نمرات  افُت  و  می شود  شناخته 
نهایی به همراه عملکرد ضعیف دانش آموزان ایرانی در نتایج 
آزمون های بین المللی تیمز و پرلز نشان می دهد که وضعیت 
کیفیت در آموزش و پرورش کشورمان اصلًا مطلوب نیست.

سابق  وزیر  مراد صحرایی  رضا  مسئولان همچون  چه  اگر 
معدل  میانگین  نمره ای  نیم  افزایش  از  پرورش  و  آموزش 
عنوان  به   ۱٤۰٣ خرداد  نهایی  امتحانات  در  دانش آموزان 
نمرات  وضعیت  همچنان  اما  گفت،  سخن  دستاورد  یک 

دانش آموزان قابل قبول نیست.
میانگین معدل دانش آموزان در خرداد ۱٤۰٣ در مجموع سه 
رشته ریاضی، تجربی و انسانی در پایه دوازدهم ۱۰.۹۸، پایه 

یازدهم ۱۰.٦۲ و پایه دهم ۱۱.٥۹ است.
میانگین معدل در پایه دوازدهم بدین شرح است:

رشته علوم تجربی: ۱۲
رشته ریاضی فیزیک: ۱۱.۸۲

رشته علوم انسانی: ۹.۱٣
نهایی  امتحانات  در  دانش آموزان  نمرات  کشوری  میانگین 

خرداد ۱٤۰۲ بدین شرح بود:
رشته تجربی: ۱۱.۲٣
رشته ریاضی: ۱۰.۷۹

رشته انسانی: ۸.۷٥
که   ۱٤۰٣ خرداد  در  دانش آموزان  نمرات  افزایش  وجود  با 
سؤالات  استانداردتر  و  بهتر  طراحی  از  ناشی  می تواند 
اما  باشد،  دانش آموزان  بهتر  عملکرد  یا  نهایی  امتحانات 
متأسفانه همچنان میانگین نمرات دانش آموزان کشور پایین 
مشاهده  اخیر  سال   ٦ در  حداقل  معدل  افت  این  و  است 

می شود.
امتحانات  از دلایل افت معدل دانش آموزان در  البته یکی 
نهایی می تواند طراحی سوالات دشوار و خارج از استاندارد 
ارائه شده توسط مدارس به  باشد که با سطح آموزش های 

دانش آموزان هماهنگ نیست.
برای اثبات این موضوع وضعیت میانگین معدل دانش آموزان 

پایه دوازدهم در سال ۱٤۰٣ و ۱٣۹۸ را مشاهده می کنید:
علوم تجربی، سال ۱٣۹۸: ۱٣.۷۷ و در سال ۱٤۰٣: ۱۲

ریاضی فیزیک، سال ۱٣۹۸: ۱٣.۲۸ و در سال ۱٤۰٣: ۱۱.۸۲
علوم انسانی، سال ۱٣۹۸: ۱۰.۷٦ و در سال ۱٤۰٣: ۹.۱٣

مقایسه نمرات دانش آموزان در خرداد ۱٤۰٣ با سال گذشته 
دوازدهم  پایه  دانش آموزان   ۱۰.۹۸ معدل  با  که  فاجعه ای 

آشکار شد
خرداد  نهایی  امتحانات  در  آموزان  دانش  نمرات  وضعیت 

۱٤۰٣ بدین شرح است:
رشته علوم تجربی

پایه دوازدهم: ۱۲. پایه یازدهم: ۱۱.٥۲. پایه دهم: ٦٤.۱۲
رشته ریاضی فیزیک

پایه دوازدهم: ۱۱.۸۲. پایه یازدهم: ۱۱.۲٦. پایه دهم: ٦۹.۱۲
رشته علوم انسانی

پایه دوازدهم: ۹.۱٣. پایه یازدهم: ۹.۰۷. پایه دهم: ٤٤.۹

دوازدهم  پایه  دانش آموزان   ۱۰.۹۸ معدل  با  که  فاجعه ای 
آشکار شد

نمرات بالاتر مدارس دولتی نسبت به غیردولتی
با  البته  دولتی  مدارس  در  دانش آموزان  نمرات  میانگین 
احتساب مدارس خاص همچون سمپاد، نمونه دولتی و شاهد 

از مدارس غیردولتی بالاتر است.
در رشته ریاضی فیزیک نمرات در مدارس دولتی ۰.٣٤ بالاتر 

از مدارس غیردولتی است.
در رشته علوم تجربی نمرات مدارس دولتی ۱.۱۲ نمره بالاتر 

از مدارس غیردولتی است.
در رشته علوم انسانی نمرات مدارس دولتی ۰.٥٤ نمره بالاتر 

از مدارس غیردولتی است.
جاماندن عملکرد مدارس دولتی عادی در تحلیل ها!

با این حال در تحلیل های وزارت آموزش و پرورش، عملکرد 
نشده  مشخص  غیردولتی  مدارس  با  عادی  دولتی  مدارس 
است و بالاتر بودن نمرات در مقایسه با مدارس غیردولتی به 

دلیل عملکرد بالای مدارس سمپاد است.
متأسفانه ارائه تحلیل های این چنینی مانع از ارائه وضعیت 
نتیجه  در  می شود  عادی  دولتی  مدارس  عملکرد  از  شفاف 
هر نوع برنامه ریزی برای ارتقای عملکرد دانش آموزان این 
مدارس و بهبود کیفیت به حاشیه می رود. بررسی وضعیت 
نشان  کشور  مختلف  استان های  در  دانش آموزان  نمرات 
می دهد باز هم بالاترین نمرات و تغییرات همانند سال های 
گذشته به استان های یزد، سمنان، مازندان و تهران اختصاص 
دارد. کمترین نمرات هم همچنان مربوط به استان سیستان 

و بلوچستان است.

عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی گفت: در 
جریان روند بررسی روش تعیین مزد کارگران، پیشنهاد ارائه 
سبد غذایی اصلی در چند قلم اصلی در کنار حقوق را مطرح 

خواهیم کرد.
میلیون   ۱۲ کارگر  یک  حقوق  داشت:  اظهار  بیگدلی  احمد 
تومان است، پیشنهاد ما این است که یک سبد غذایی شامل 
مرغ، گوشت، روغن، برنج به صورت ماهیانه به ارزش ٥ تا ٦ 
میلیون تومان بین کارگران توزیع شود که حداقل حقوق آنها 
به میزان خط فقر برسد در این صورت دیگر بهانه ای برای 
افرادی که مدعی این هستند که افزایش حقوق باعث تورم 

است باقی نمی ماند.
وی با اعلام اینکه اصلاح ماده ٤۱ قانون کار برای افزایش 
بررسی  حال  در  کمیسیون  در  تورم  اندازه  به  کارگران  مزد 
گوشت،  مرغ،  شامل  کالا  سبد  توزیع  پیشنهاد  گفت:  است 
روغن و برنج در کنار افزایش حقوق را مطرح خواهیم کرد.

درباره  اسلامی،  شورای  مجلس  اجتماعی  کمیسیون  عضو 
آخرین وضعیت اصلاح ماده ٤۱ قانون کار در این کمیسیون 
گفت: فعلًا در کمیسیون اجتماعی در حال بررسی هستیم. 
و  تورم  افزایش  باعث  مزد  افزایش  که  دارند  اعتقاد  برخی 
اگر  که  چرا  ندارم،  قبول  را  نظر  این  اما  می شود.  نقدینگی 
کارگر قدرت خرید داشته باشد صرف تولید می شود. حقوق 

کارگران به اندازه ای نیست که بتوانند در سرمایه گذاری های 
مختلف حضور یابند و باعث بهم ریختگی اقتصادی شود. در 
عین حال بررسی این طرح در دستور کار امروز کمیسیون 
نیست. وی با بیان اینکه حقوق کارگران باید درصدی بیشتر 
حقوق  اینکه  گفت:  یابد  افزایش  رسمی  اعلامی  تورم  از 
کارگران در پایان سال با تورم همان سال محاسبه می شود، 
افزایش  بار  تورم چندین  بعد  اشتباه است. چرا که در سال 
می یابد، اما حقوق کارگران ثابت است. پیشنهاد افزایش ۲ 
از کارشناسان  بسیاری  و  دارد  بار حقوق در سال مخالفانی 
اعتقاد دارند که باعث رشد نقدینگی و تورم می شود. عضو 
و  آمار  اینکه مرکز  به  اشاره  با  اجتماعی مجلس  کمیسیون 
دولت خط فقر را ۱۸ میلیون تومان اعلام کرده اند گفت: با 
این حساب تمام کارگران زیر خط فقر هستند. خط فقر خط 
زندگی نیست. کسی که خط فقر است نمی تواند از پس تمام 

مایحتاج زندگی خود بر بیاید.
بیگدلی با اشاره به سیاست های رهبری در راستای اهمیت 
امکان  کارگران  درآمد  و  حقوق  وضعیت  با  گفت:  خانواده 
کارگران  که  چرا  است،  شده  کمرنگ  سیاست  این  اجرای 
مجبورند برای تأمین معاش خود صبح تا شب در چند شیفت 
کار کنند تا بتوانند زندگی کنند و این باعث می شود که آینده 
جامعه به حاشیه برود. چرا که با کار و فعالیت زیاد فرصتی 

بنیان خانواده  به  زنان خانواده و رسیدگی  برای کارگران و 
کمتر می شود؛ بنابراین اهمیت حقوق متناسب و واقعی برای 

کارگران امری مهم است و ابعاد مختلفی دارد.
مزد  تعیین  روش  بررسی  روند  جریان  در  کرد:  بیان  وی 
کارگران، پیشنهاد ارائه سبد غذایی اصلی در چند قلم اصلی 
در کنار حقوق را مطرح خواهیم کرد. چرا که اگر توزیع سبد 
نمی تواند  کارفرمایی  دیگر  شود،  قانون  صورت  به  کالایی 
این  حتما   ٤۱ ماده  اصلاحیه  در  کند.  سرباز  آن  اجرای  از 
حقوق،  نقدی  افزایش  کنار  در  که  کرد  خواهیم  مطرح  را 
کالا های اساسی به صورت سبد کالایی از سوی وزارت کار 
اعتقاد  به  این صورت هم  در  توزیع شود.  ماهیانه  دولت  یا 
نیافته  افزایش  نقدینگی  اینکه  بر  علاوه  کارشناسان  برخی 
است، تولید هم رونق می گیرد، چرا که بخشی از کالا ها از 

سوی شرکت های دولتی می تواند تهیه شود.
 عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی گفت: به 
طور مثال حقوق یک کارگر ۱۲ میلیون تومان است، پیشنهاد ما 
این است که یک سبد غذایی شامل مرغ، گوشت، روغن، برنج 
به صورت ماهیانه به ارزش ٥ تا ٦ میلیون تومان بین کارگران 
توزیع شود که حداقل حقوق آنها به میزان خط فقر برسد در این 
صورت دیگر بهانه ای برای افرادی که مدعی این هستند که 

افزایش حقوق باعث تورم است باقی نمی ماند.

کرامت  و  شان  رعایت  عدم  پزشکی،  نظام  سازمان  رئیس 
را مهمترین علت مهاجرت پزشکان دانست و تاکید کرد که 
شیب مهاجرت این قشر صعودی است اما تعداد مهاجرت ها بالا 
نیست و برای کنترل این مشکل باید تعرفه های پزشکی اصلاح 
شود. محمد رئیس زاده در گفت و گوی اختصاصی با خبرنگار 
خبرگزاری خانه ملت در مورد وضعیت مهاجرت پزشکان، گفت: 
مهاجرت ها  تعداد  اما  است  پزشکان صعودی  مهاجرت  شیب 

بالا نیست البته مهاجرت حتی یک پزشک متخصص و فوق 
تخصص باید برای ما مهم باشد زیرا مهاجرت نخبگان امری 
آسیب زا است و به پزشکان باکیفیت و متخصص در کشور 
به شدت نیازداریم. وی با تاکید بر اینکه شان جامعه پزشکی 
باید رعایت و حفظ شود، تصریح کرد: بر اساس بررسی های 
انجام شده مهمترین و نخستین دلیل مهاجرت این قشر غیر از 
مسائل شخصی عدم رعایت شان و کرامت آنان است. رئیس 

زاده با تاکید بر اینکه برای کاهش مهاجرت پزشکان، تعرفه های 
پزشکی باید واقعی و اصلاح شود، افزود: بیمه ها باید قیمت 
واقعی خدمات را پرداخت کنند و اگر بیمه ها تقویت و قیمت 
واقعی خدمات را پرداخت کنند و همچنین تعرفه ها به ویژه 
برای پزشکان جوان واقعی شود به طور قطع می توان مهاجرت 
پزشکان را کاهش داد و گامی بلند برای افزایش ماندگاری آنها 

در کشور برداشت.


